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I N T E R P E L Á C I E  

 

predložené poslancami na IV.  zasadnutí MsZ  Michalovce 

27.4.2023 
 

Na IV. zasadnutí Mestského zastupiteľstva v Michalovciach, ktoré sa uskutočnilo 27.4.2023 

interpelácie predložili: 

PaedDr. Radmila Hajduková 

1. Vážený pán Oleár, obyvatelia bytového domu V4 Nad Laborcom na sídlisku Stráňany 

sa dotazujú na možnosť namaľovať čiary na parkovisku pod vežiakom, aby sa 

zjednodušilo, zefektívnilo parkovanie. 

 

Na interpeláciu odpovedal Ing. Július Oleár, riaditeľ TaZS 

Parkovacie miesta na sídlisku Stráňany pred bytovým domom V4  TaZS mesta Michalovce 

vyznačia  v termíne do  30.6.2023.  

 

2. Vážený pán primátor,  obyvatelia sídliska SNP sa dotazujú, ako bude investor – teda 

Mesto, postupovať v prípade zistených nedostatkov stavby Rekonštrukcia teplovodov 

– „SO Teplovod kotolňa SNP 1 – blok A2“. Zhotoviteľ – spoločnosť PB ban s.r.o. Strážske 

je povinný do 30.4.2023 tieto nedostatky odstrániť, ale vzhľadom k vysokému dátumu 

je zrejme, že sa tak v stanovenom termíne nestane. 

 

Na interpeláciu odpovedala Ing. Anna Mrázová, ved. OVŽPaMR 

Rekonštrukcia teplovodu kotolňa SNP 1 – blok A2 v rozsahu výmeny predizolovaného 

teplovodného potrubia s príslušnými napojeniami na zariadenie v kotolni a prepoje na vstupe 

do jednotlivých častí bytových domov bola realizovaná spoločnosťou PB BAU s.r.o. Strážske 

v novembri a decembri v roku 2022. Ukončovacie terénne práce nebolo možné zrealizovať 

v decembri vzhľadom na nepriaznivé klimatické podmienky. Dokončovacie práce 

a odstraňovanie chýb a nedorobkov zhotoviteľ predpokladá ukončiť a odovzdať v termíne do 

12.06.2023.  

 

Mgr. art. Miroslav Kisty 

Mestské kultúrne stredisko v Michalovciach ponúka veľké možnosti pre divákov a účinkujúcich 

na rôznorodé podujatia pre všetky cieľové skupiny obyvateľov Michaloviec a okolia. Či už ide 

o kultúrne podujatia alebo o program kina. 

 Vzhľadom na časovú vyťaženosť MsKS počas celého roka sú možnosti pre využitie 

veľkej sály častokrát obmedzené a tak sa vynára potreba hľadania priestoru pre kultúru 

v meste Michalovce. 
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 Veľká sála Zlatého býka má nízku kapacitu, ale sála v priestoroch budovy Ekonomickej 

Univerzity je rozmerovo a aj kapacitne omnoho využiteľnejšia pre rôzne hudobné, divadelné, 

alebo tanečné produkcie. 

 Neuvažovalo mesto Michalovce v snahe vyhovieť potrebe umelcov a ich divákov túto 

možnosť kultúrnej obci pripraviť a ponúknuť? 

 

Na interpeláciu odpovedala PhDr. Milada Tomková, riaditeľka MsKS Michalovce 

Mestské kultúrne stredisko v Michalovciach neuvažovalo o možnosti využívať sálu 

v priestoroch pobočky Ekonomickej univerzity nakoľko tam prebiehalo vyučovanie, ale 

v budúcnosti mesto Michalovce bude o tejto sále uvažovať a riešiť jej koncepčné využitie na 

kultúrne a spoločenské podujatia. 

 

Mgr. art. Miroslav Kisty 

V úmysle ochránenia hnuteľných a nehnuteľných vecí, ktoré nepatria do zoznamu chránených 

kultúrnych pamiatok, alebo nie sú nijako inak chránené zákonom je dôležité, aby mesto Michalovce 

využilo možnosť na vytvorenie evidencie pamätihodností obce. 

Ministerstvo kultúry Slovenskej republiky a Pamiatkový úrad SR má spracovaný metodický 

materiál ako odbornú a metodickú pomôcku pre obce na založenie a vedenie evidencie 

pamätihodností podľa príslušných ustanovení zákona č. 49/2002 Z. z. o ochrane pamiatkového 

fondu v znení neskorších predpisov. 

Podľa § 14 ods. 4 zákona môže obec rozhodnúť o vytvorení a odbornom vedení evidencie 

pamätihodností obce. Do evidencie pamätihodností obce možno okrem hnuteľných 

a nehnuteľných vecí zaradiť aj kombinované diela prírody a človeka, historické udalosti, názvy ulíc, 

zemepisné a katastrálne názvy, ktoré sa viažu k histórii a osobnostiam obce.   

V praxi sa obec (obecný/mestský úrad, magistrát, alebo obecné zastupiteľstvo) môžu 

rozhodnúť, či evidenciu pamätihodností bude vykonávať príslušný útvar/odbor úradu/magistrátu 

v spolupráci s komisiou kultúry alebo komisiou ad hoc zriadenou pre pamätihodnosti.  

Mohlo by sa mesto Michalovce v najbližšom období venovať tejto problematike a zriadiť 

takýto útvar, ktorý by zabránil vytrácaniu sa našej histórie z nášho mesta? 

Na interpeláciu odpovedala Mgr. Mária Stričková, ved. odboru KMaK 

Problematika evidencie pamätihodností na území nášho mesta je dôležitá aj z nášho 

pohľadu. Venovali sme sa jej už aj v minulosti, keď v roku 2019 mesto Michalovce, v spolupráci 

so Zemplínskym múzeom, vytvorilo zoznam pamätihodností na území mesta (viď Príloha č.1), 

ktorý bol súčasťou vyhodnotenia PHSR za rok 2019. 

Stále túto tému považujeme za aktuálnu, a preto sme naďalej v kontakte s historikom 

Zemplínskeho múzea a kronikárom nášho mesta PaedDr. Martinom Molnárom. Po vzájomnej 

komunikácii sme dospeli k záveru, že by sme okrem pamätihodností chceli mať prehľad i 

o umeleckých dielach na území mesta vytvoriť tak tzv. katalóg pamätihodností a umeleckých 
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diel, ktorý by slúžil ako súhrnný a prehľadný materiál. Neslúžil by len na evidenciu, ale tiež by 

sme ho mohli využívať pri získavaní externých finančných prostriedkov na rekonštrukciu či 

obnovu pamiatok a umeleckých diel. 

PaedDr. Martin Molnár nás informoval, že by sa rád ujal tejto úlohy, avšak spolu 

s umeleckým historikom, aby súčasťou spomínaného dokumentu mohli byť aj umelecké diela. 

Celý proces vytvárania katalógu pamätihodností a umeleckých diel by mohol trvať cca 3 roky 

a náklady na jeho spracovanie by sa mali pohybovať okolo 20 000 eur.  

Príloha č. 1  

 

Zoznam pamätihodností mesta Michalovce, presne v takom znení ako je uvedený v Registri 

nehnuteľností národných kultúrnych pamiatok Pamiatkového úradu SR 

 

ADRESA   PAMIATKOVÝ OBJEKT  ZAUŽÍVANÝ NÁZOV 

Michalovce   HROBY S NÁHROBNÍKMI 20 tis. vojakov, padli na vých. fronte 

Michalovce   POMNÍK   pomník padlým Sov. armády 

Michalovce   KINO    Kino Mier, Kino Capitol  

Gorkého ul., 1   DOM POLYFUNKČNÝ  Maxim´s pub  

Hollého ul., 2   KOSTOL    gr. chrám narod. Presv. Bohorodičky 

Hrádok, 1   DOM PAMÄTNÝ  1887-1946,maliar T. J. Mousson  

Hrádok, 3   KAPLNKA POHREBNÁ  mauzóleum manželov Sztárayovcov 

r.k.sv.Antona Paduánskeho  

Kollárova ul.   HROBY SPOLOČNÉ  2 masové hroby vojakov, z I. sv. v. 

Kollárova ul.,    POMNÍK   pomník padlým v 1.sv.vojne  

Kollárova ul.,    POMNÍK   Sov. vojaci padlí v okrese Michalovce 

Kostolné nám.   PARK    Kerta    

Kostolné nám.   KOSTOL ZÁKLADY  rotunda   

Kostolné nám.   CINTORÍN PRÍKOSTOLNÝ príkostolný cintorín   

Kostolné nám.   STUDŇA   cintorínska studňa  

Kostolné nám., 2  KAŠTIEĽ    Múzeum, Michalovský vodný hrad 

Kostolné nám., 2  KONIAREŇ   koniareň  

Kostolné nám., 3  KAŠTIEĽ    Starý kaštieľ, Galéria  

Kostolné nám., 8  KOSTOL    Kostol narodenia Panny Márie 

Masarykova ul., 37  KOSTOL    gr. chrám Sv. Ducha  

Nálepku kpt. ul.    KAPLNKA CINTORÍNSKA kaplnka Panny Márie Ružencovej 

Nálepku kpt. ul., 16  TABUĽA PAMÄTNÁ S BUSTOU 1914-1975,básnik Horov Pavol 

Osloboditeľov nám., 10 HOTEL     Hotel U zlatého býka  

Osloboditeľov nám., 15 BANKA     Roľnícka banka, Knižnica, Legiobanka 

Osloboditeľov nám., 21 BANKA     Zemplínske osvetové stredisko 

Osloboditeľov nám., 30 RADNICA    Mestský úrad  

Osloboditeľov nám., 68 PALÁC MESTSKÝ   Hotel Bistro, Grand  

Užhorodská ul.  POMNÍK    Pomník padlým vojakom Sov. armády 
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Doc. RNDr. Mgr. Daniela Barkasi,PhD. 

Oslovili ma rodičia žiakov Základnej školy Teodora Jozefa Moussona s prosbou o prestrešenie 

autobusovej zastávky, ktorá sa nachádza v blízkosti školy. Jej osadenie je nevyhnutné. Pri 

nepriaznivom počasí sa čakajúci žiaci schovávajú pod prístrešok blízkeho pohostinstva, čo nie 

vhodné. Je možné túto situáciu vyriešiť?  Ďakujem. 

 

Na interpeláciu odpovedal Ing. Július Oleár, riaditeľ TaZS 

Autobusovú zastávku na Ul. T. J. Moussona v blízkosti školy TaZS mesta Michalovce osadia v 

termíne do 15.6.2023.  

 

JUDr. Zuzana Dobranská Harmanová 

Vážený pán primátor,  

po rekonštrukcii cesty na ul. Fraňa Kráľa (od Ul. Alexyho k ul. Čajkovského) boli pôvodné zelené 

pásy vysypané drobným štrkom, ktorý je neustále rozptýlený po ulici, je to nepraktické 

a neestetické. Problémom je aj to, že chodník boli vyasfaltovaný bez osadenia obrubníkov. 

Žiadam, aby TaZS vykonali nápravu a zvolili vhodné riešenie pre pôvodné zelené pásy tak, aby 

majitelia domov nemuseli neustále zametať chodník, aby ľudia nechodili po rozptýlených 

malých kamienkoch , a aby tieto kamienky, ktoré sa nachádzajú aj na novo zrekonštruovanej 

cestnej komunikácii ju naďalej nepoškodzovali. Viď. príloha. 
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Na interpeláciu odpovedala Ing. Anna Mrázová, ved. OVŽPaMR 

Plochy medzi komunikáciou a chodníkom sú vysypané štrkom od rodinného domu orient. č. 36 

po Ul. Janka Alexyho. Ako vidieť  z ortofotomapy z roku 2021 medzi cestou a chodníkom neboli 

žiadne zelené pásy. V rámci plánu  revitalizácie komunikácií a chodníkov na rok 2022 bola 

schválená iba revitalizácia  komunikácie na Ul. Fr. Kráľa v úseku od Ul. P. I. Čajkovského po Ul. 
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okružnú. V prípade, že by sa nerealizoval navyše aj chodník a vjazdy, stála by voda na chodníku 

a zatekala by do dvorov.  Oddelenie chodníka od komunikácie sa riešilo vysypaním štrku 

nakoľko, tak ako je z obrázku zrejme, zelený pás v tomto úseku nebol.  

Pri obhliadke bolo zistené, že na týchto štrkových plochách parkujú autá a tým dochádza 

k  vynášaniu  štrku na komunikáciu a rozptýleniu po chodníku. Štrk sa sám nedokáže rozptýliť 

ak naň nepôsobí nejaká sila.  Na komunikácii sa v čase obhliadky nachádzalo pár kamienkov 

a na chodníku žiadne.  V súčasnosti sú využívané aj naďalej na príležitostné parkovanie.  
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Ing. Filip Kaľavský 

1. Vážený pán primátor, obyvatelia 5.obvodu, ma oslovili s požiadavkou vyriešenia 

parkovania pod prvým vežiakom V1. Na konci februára som podával interpeláciu so 

žiadosťou o nápravu, Je začiatok mája a na uvedenom úseku sa neudialo nič a aj 

naďalej sa porušuje VZN o parkovaní na zeleni. Pred garážami a chodníkom je značka 

zákaz vjazdu v oboch smeroch, ktorú nikto nerešpektuje. Autá, dodávky parkujú na 

zeleni, sú vychodené koľaje a na chodníkoch je blato a špina ktoré musia chodci 

obchádzať. Prosím ešte raz o komplexné vyriešenie parkovania pod týmto vežiakom. 

Očistenie chodníka a prijatie opatrení, ktoré zamedzia prípadnému parkovaniu áut na 

zeleni do budúcna. Ďakujem. 

Na interpeláciu odpovedal JUDr. Dušan Šanta, náčelník MsP Michalovce 

Opakovaným upozornením občanov nedošlo k náprave, z uvedeného dôvodu bola na mieste 

osadená mechanická zábrana do času trvalého vyriešenia parkovania v predmetnej lokalite. 

 

2. Vážený pán primátor, obyvatelia 5.obvodu, konkrétne záhradkári zo záhradkárskej 

osady na Stráňanoch ma oslovili s požiadavkou opravy konca ulice Rybárskej, ktorá 

vedie k záhradkám. Na konci tejto Rybarskej ulice je „točňa“ na ktorej sa otáča 

smetiarske auto, ktoré vynáša odpad od posledného domu. Táto točňa nie je spevnená 

plocha a je plná priehlbín, ktoré by potrebovali zarovnať. Samotní záhradkári sa snažia 

o vyrovnanie dier svojpomocne a často s materiálom, ktorý na to nie je vhodný. Prosím 

o vyrovnanie priehlbín na tejto tzv. „točne“. Ďakujem. 

Na interpeláciu odpovedal Ing. Július Oleár, riaditeľ TaZS 

Priestor otáčania (točňa)  zberového vozidla na konci Rybárskej ulice bol v priebehu 20. týždňa 
vyrovnaný asfaltovou drvou.  

3. Vážený pán primátor, oslovili ma obyvatelia sídliska Stráňany, a SNP, s požiadavkou 

opravy výtlkov hlavne na parkoviskách pod ich bytovými domami a na chodníkoch. 

Konkrétne pod vežiakmi V1 až V3, taktiež na ulici Nad Laborcom a Konečnej. Podobne 

to vyzerá aj na sídlisku SNP, konkrétne Severná, Zvončeková apod. Po zime je opäť 

množstvo výtlkov, ktoré je potrebné zaplátať. Ďakujem. 

Na interpeláciu odpovedal Ing. Július Oleár, riaditeľ TaZS 

Časť výtlkov je vyspravená, opravu ostatných výtlkov TaZS mesta Michalovce realizujú 
postupne v termíne do  15.6.2023.   

 

4. Vážený pán primátor, oslovili ma niekoľkí obyvatelia ulice Širokej, ktorí sa sťažujú na 

problém vychádzania (cúvanie) autom od svojich domov na hlavnú cestu. Sťažujú sa na 

nedodržiavanie rýchlosti na tomto úseku a teda rizikové cúvanie na cestu. Chcem 

požiadať o prešetrenie príslušného odboru mesta či nie je možné na danom úseku 

osadiť značku s maximálnou rýchlosťou 40 km/h, ktorá by pomohla k zvýšeniu 
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bezpečnosti. Jedna sa o úsek od križovatky s ulicou 1.mája až po križovatku s ulicou 

Doktora Vlada Clementisa. Ďakujem. 

Na interpeláciu odpovedala Ing. Anna Mrázová, ved. odboru V,ŽPaMR 

Problémom v tejto časti IBV Stráňany je vzrástla zeleň vysadená v zelenom páse, ktorá 

prevyšuje zorný uhol pohľadu pri cúvaní. Vodič auta nemá dostatočný rozhľad pri cúvaní, preto 

je nútený vycúvať viac ako 2 metre do vozovky jazdného pruhu. Týmto spôsobom výjazdu 

z vedľajšieho pozemku presahuje zadnou časťou vozidla do komunikácie a ohrozuje seba ale aj  

prichádzajúce vozidlá na miestnej komunikácii. Aby bolo cúvanie bezpečné a rovnako aj 

zabezpečený požadovaný rozhľad pri cúvaní je potrebné upraviť zeleň zrezaním cca do výšky 

90cm. Ide  prevažne ozdobné kry, ktoré si tu vysadili vlastníci rodinných domov. Požadované 

dopravné značenie bude prerokované s dopravným inšpektorátom. 

 

5. Vážený pán primátor, oslovili ma obyvatelia sídliska Stráňany, ktorí si všimli že bol 

odstránený stánok - verejná tržnica na predaj ovocia a zeleniny medzi vežiakmi V3 

a V4. Chcel by som sa informovať o náhradnom riešení, keďže k odstráneniu došlo bez 

akéhokoľvek vysvetlenia alebo upozornenia. Taktiež došlo k odstráneniu týchto tržníc 

aj v iných častiach mesta. Tržné miesta z môjho pohľadu majú svoje opodstatnenie, 

teda ponúkajú priestor pre lokálnych farmárov, ktorý ponúkali svoje produkty. Ako 

mesto plánuje tieto verejné tržné miesta obnoviť, poprípade zriadiť nové alebo 

udržiavať?  Respektíve aký je zámer s verejnými tržnými miestami v našom meste do 

budúcna? Ďakujem za odpoveď. 

Na interpeláciu odpovedal Ing. Július Oleár, riaditeľ TaZS 

K odstráneniu trhových miest v rámci mesta došlo na základe podnetov občanov, nakoľko tieto 

boli často zneužívané občanmi, ktorí si často na nich zriaďovali miesta na občerstvenie, ale 

hlavne na požívanie alkoholických nápojov. Tieto ich stretnutia boli hlučné a obťažovali 

spoluobčanov v ich okolí.     

          S predajcami v daných lokalitách bola daná problematika prejednaná a títo konštatovali, 

že vlastnia vlastné predajné pulty, rýchlo rozložiteľné a zložiteľné, ktoré pri svojom predaji 

budú využívať. Konštatovali, že tento spôsob je pre nich výhodnejší, nakoľko na predaj môžu 

využívať viac lokalít v rámci mesta.  

           Prístrešky na parkovisku na Ul. Masarykovej  budú tiež odstránené.  

 

6. Vážený pán primátor, oslovili ma obyvatelia sídliska Stráňany, s požiadavkou vyriešenia 

ranných kolón pri východe zo sídliska na Stráňanský most. Pravidelne počas 

vyučovacích dní sa v čase od 7:20 do 8:00 je problém dostať plynule zo sídliska. 

Ďakujem za vyriešenie. 
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Na interpeláciu odpovedala Ing. Anna Mrázová, ved. odboru V,ŽPaMR 

Mesto Michalovce daný problém pozná a pravidelne monitoruje výjazd z Ulice Nad Laborcom 

na Stráňanský most, kvôli obmedzeniam vyplývajúcim z diagnostiky mosta. Výjazd zo sídliska 

je jediným výjazdom, ktorý sa v čase špičiek prirodzene zahlcuje. Súčasný stav bol prerokovaný 

s dopravným inšpektorátom a každé ďalšie zmeny by nepriniesli požadovaný efekt. Strategicky 

je potrebné uvažovať aj s inými výjazdmi. 

 

7. Vážený pán primátor, oslovili ma rodičia, ktorí vodia a vozia svoje deti do škôlky a do 

základnej školy na ulici Školskej s požiadavkou vyriešenia ranného dopravného chaosu, 

ktorý vzniká tým, že zamestnanci škôl - vodiči zaparkujú svoje autá pozdĺž ulice z oboch 

strán, a tým znížia priepustnosť len na jeden pruh. Vznikajú rôzne kolízne situácie. 

Tento problém potom nadväzuje na problém ranných kolón pri východe zo sídliska 

Stráňany pri Stráňanskom moste. Ďakujem za vyriešenie. 

Na interpeláciu odpovedal JUDr. Dušan Šanta, náčelník MsP Michalovce 

V uvedenej lokalite bude zvýšená kontrola dodržiavania DZ a v prípade absencie hliadky MsP 

je potrebné kontaktovať stálu službu MsP. Taktiež bolo jednané s vedením ZŠ, aby 

prostredníctvom žiakov upozornili rodičov na dodržiavania DZ. 

 

 

 

 

        

 

 

 

Michalovce 22.5.2023 

Anna Čurmová, ref. organizačného odboru 

 

 

 

 

 

 

 

 


